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Anmärkning Ärendena avgjordes i följande ordning: §§ 22-26, 
 § 28, § 27, § 29 
 
Förteckning över Växjö kommunala pensionärsråds ärenden  
 

22. Val av justerare 
23. Information om omsorgsförvaltningens arbete med 

personalkontinuitet i hemvården 
24. Information om arbete med enkelt avhjälpta hinder hos 

bygglovssavdelningen 
25. Information om Inspektionen för vård och omsorgs delrapport 

gällande granskning av kommunal hemsjukvård i särskilda boenden 
26. Information om stöd gällande psykosociala och existentiella problem 

hos omsorgstagare 
27. Beredning av ärenden till Växjö kommunala pensionärsråd under 

kommande mandatperiod 
28. Information om arbete med enkelt avhjälpta hinder hos trafik- och 

gatuavdelningen, samt halkbekämpning under kommande vinter 
29. Övrigt 
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§ 22 
Val av justerare 
Gunilla Hansson, SKPF, utses att justera dagens protokoll. 
 
 
§ 23 
Information om omsorgsförvaltningens arbete med personalkontinuitet i 
hemvården 
Maria Rickardsson, omsorgschef för omsorgsförvaltningens 
verksamhetsområde hemvård, informerar. För mer information se till 
protokollet bifogat bildspel. 
 
 
En föreningsrepresentant frågar ifall det skiljer sig mellan olika 
hemvårdsgrupper ifall kontinuiteten förbättras. 
 
Maria Rickardsson svarar att kontinuiteten förbättras hos samtliga enheter 
även om mycket stora ärenden tillfälligt kan påverka. 
 
 
En föreningsrepresentant frågar ifall omsorgsförvaltningens statistik 
inkluderar sommarmånaderna. 
 
Maria Rickardsson svarar att siffrorna gäller hela året samt att kontinuiteten 
generellt sett har varit bättre under sommaren. 
 
 
En föreningsrepresentant frågar ifall anhöriga involveras i arbetet med 
personalkontinuitet. 
 
Maria Rickardsson svarar att Socialstyrelsens brukarundersökning inom 
äldreomsorg indikerar att man generellt är nöjd med sin delaktighet. Det är 
viktigt att involvera anhöriga och att jobba aktivt då olika personer kan ha 
olika behov så som olika trygghetsbegrepp. 
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§ 24 
Information om arbete med enkelt avhjälpta hinder hos 
bygglovssavdelningen 
Magnus Ericsson, bygglovschef vid samhällsbyggnadsförvaltningens 
bygglovsavdelning, informerar. 
 
 
En föreningsrepresentant frågar vilka de vanligaste klagomålen är. 
 
Magnus Ericsson svarar att de vanligaste klagomålen gäller dörröppnare. 
 
 
En föreningsrepresentant frågar om klagomålen kommer ifrån 
privatpersoner. 
 
Magnus Ericsson svarar att det förekommer. Många av klagomålen har 
lämnats av föreningsrepresentanter. 
 
 
En föreningsrepresentant frågar vilken policy kommunen har för att söka 
upp enkelt avhjälpta hinder. Bestämmelserna om enkelt avhjälpta hinder har 
funnits i plan- och bygglagen sedan 2001. Många kommuner har inrättat en 
projektorganisation, vilket representanten föreslår att även Växjö bör göra 
och att det behövs en budget för detta. 
 
Ericsson svarar att det finns utrymme för att utvecklat samarbete i 
kommunen, exempelvis genom att bygglovs- och gatuavdelningarna nu är 
samlade i en gemensam samhällsbyggnadsförvaltning samt genom åtgärder 
som planerad ombyggnad av delar av Storgatan. 
 
 
En föreningsrepresentant frågar vilka konsekvenser som kan bli aktuella när 
fastighetsägare eller verksamheter inte följer lagstiftningen. 
 
Magnus Ericsson svarar att det kan beslutas om vitesföreläggande om 
åtgärder inte vidtas inom en viss tid, men att han inte vet inte hur många 
som fått föreläggande. 
 
Andreas Olsson (C), tjänstgörande ordförande, tillägger att anmälningar om 
enkelt avhjälpta hinder bör lämnas via kommunens tillgänglighetslinje, som 
bemannas av kontaktcenter. Detta för att möjliggöra uppföljning av 
anmälningarna och ge kommunen bättre statistik över hur ärendena 
hanteras. 
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Ulf Hedin (M) samt Malin Lauber (S), andre vice ordförande, tillägger att 
kommunen har möjlighet att genomföra kontroller utifrån inkomna 
klagomål, men inte ansvarar för att aktivt söka upp hinder.  
 
Malin Lauber (S) tillägger att samarbetsformer med föreningarna kan 
utvecklas om detta är en prioriterad fråga. 
 
Julia Berg (S) tillägger att föreningarna kan arbeta aktivt med att föra ut 
budskap om att lagstiftningen finns och ska följas. Ett exempel är att i likhet 
med hennes politiska parti ställa krav på tillgänglighet när lokaler bokas. Det 
sänder ett budskap till fastighetsägare när hyresintäkter uteblir. 
 
 
En föreningsrepresentant framför synpunkten att Växjö kommun inte ligger 
i framkant på området. Tillgänglighetskrav kan ställas på även större 
åtgärder så som en dörröppnare för 20 000 kr, tillgänglighetsfrågan är 
undanskymd i kommunen mångfaldsprogram. 
 
Magnus Ericsson svarar att kommunen har goda rutiner kring att ställa krav 
på tillgänglighet vid bygglovsärenden. 
 
Julia Berg (S) tillägger att det inte bara är i mångfaldsprogrammet som 
kommunen tar upp tillgänglighetsfrågorna. Man har ingått ett 
samverkansavtal med föreningarna i HSV (Handikapporganisationerna i 
samverkan med Växjö kommun), och dessa uppfattas vara nöjda med avtalet. 
Vidare är kommunen skyldig att samråda kring tillgänglighet. 
 
 
En föreningsrepresentant ger information ifrån en genomförd träff med 
Svensk Handel. Det finns informationsmaterial och verksamheter som 
arbetar aktivt med frågorna, men det gäller att sprida detta vidare till andra. 
 
 
En föreningsrepresentant frågar om kostnaderna för en åtgärd kan innebära 
att undantag görs ifrån lagstiftningen. 
 
Magnus Ericsson svarar att kan det kan förekomma utifrån en 
helhetsbedömning av åtgärdens effekt och vilken påverkan den har på 
verksamheten eller fastighetsägaren, men generellt förväntas man ta 
kostnaderna. Det finns möjlighet till avvikelser en om lösning är 
svårgenomförbar men beslut tas i så fall på politisk nivå. 
 
Ulf Hedin (M) tillägger att det är viktigt att komma ihåg att lagstiftningen 
gäller hinder som bedöms som enkla att avhjälpa. 
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Föreningsrepresentanten frågar ifall storleken på viten sätts utifrån 
kostnaderna för att genomföra den förelagda åtgärden. 
 
Magnus Ericsson svarar att man har den möjligheten, men att det inte är ett 
krav i lagstiftningen. Normalt sätts vitet till att vara större än kostnaden för 
åtgärden, och storleken dubblas om åtgärden ej genomförs. 
 
 
En föreningsrepresentant frågar om det inrättats en ny tjänst hos 
bygglovsavdelningen för tillsyn enligt lagstiftningen? 
 
Magnus Ericsson svarar att tidigare har det funnits en tjänst som delat 
halvtider mellan tillsyn enligt bestämmelserna i plan- och bygglagen 
respektive miljöbalkens strandskyddsbestämmelser. Efter en omorganisation 
i och med inrättandet av samhällsbyggnadsförvaltningen så hoppas man 
kunna använda heltid för plan- och bygglovstillsyn, men det är viktigt att 
komma ihåg att det finns många olika bestämmelser utöver de om enkelt 
avhjälpta hinder som ingår i tillsynen.  
 
 
§25 
Information om Inspektionen för vård och omsorgs delrapport gällande 
granskning av kommunal hemsjukvård i särskilda boenden 
Marita Jonsson, medicinskt ansvarig sjuksköterska vid 
omsorgsförvaltningen, informerar.  
 
 
En föreningsrepresentant frågar vad en enkel läkemedelsgenomgång 
innebär samt om en andel på 65 % patienter som får dem är mycket. 
 
Marita Jonsson svarar att en enkel läkemedelsgenomgång görs när patienten 
har fem eller fler läkemedel och görs vid ändringar av läkemedelslistan där 
man bedömer nödvändighet samt om läkemedlen verkligen konsumeras. I 
särskilt boende görs genomgången oftast en gång om året eller oftare i mån 
av ordinationer. Siffran på 65 % gäller kännedom om dokumenterade 
genomgångar. En läkemedelsgenomgång krävs endast när patienten har fem 
eller fler läkemedel och beror inte på vilken typ av läkemedel det rör sig om. 
 
 
En föreningsrepresentant frågar om läkemedelshanteringen påverkats av att 
det används fler läkemedelsrobotar i ordinärt boende. 
 
Marita Jonsson svarar att läkemedelsrobotarna fortfarande används på 
försök. Det är långt ifrån alla patienter som kan hantera dem. 
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En föreningsrepresentant frågar i vilken utsträckning psykofarmaka 
förekommer i läkemedelslistorna. 
 
Marita Jonsson svarar att det är svårt att skilja ut. 
 
Julia Berg (S), omsorgsnämndens andre vice ordförande, tillägger att målet 
med läkemedelsgenomgångarna inte är inte att patienterna ha få mediciner 
utan rätt mediciner. Psykofarmaka skrivs normalt ut av läkare, och det kan 
vara ett problem att äldre är underdiagnostiserade för psykiska besvär. 
 
Marita Jonsson tillägger att riskbedömning alltid görs vid ordination. 
 
 
§ 26 
Information om stöd gällande psykosociala och existentiella problem hos 
omsorgstagare  
Marina Brolin, avdelningschef för omsorgsförvaltningens 
sjuksköterskeavdelning, samt Mathilda Eriksson, omsorgschef för 
omsorgsförvaltningens verksamhet särskilda boenden, informerar. 
 
 
En föreningsrepresentant frågar vilken stöttning som personalen får runt 
denna typ av frågor. 
 
Marina Brolin svarar att det finns team för stöttning när medarbetare 
funderar på etiska frågor så som exempelvis om de uppmärksammar och 
följer omsorgstagarens vilja vid demensvård. 
 
 
En föreningsrepresentant framför synpunkten att kyrkan har vissa 
svårigheter att genomföra besök i särskilt boende, det är svårt att ordna med 
medföljande till gudstjänst eller att ta emot kyrkans besöksgrupper. 
 
Mathilda Eriksson svarar att det finns stående tider som varit de samma 
under många år. På det hela taget fungerar kontakten med kyrkan väl. 
 
 
En föreningsrepresentant frågar vilka resurser för palliativ vård som finns 
vid Evelid. 
 
Mathilda Eriksson svarar att undersköterskorna har gått en kortare 
specialiserad utbildning samt att det finns specialistsjuksköterskor. 
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Ulf Hedin (M), omsorgsnämndens ordförande, samt Marina Brolin tillägger 
att palliativ vård inte bara förekommer på Evelid utan även i ordinärt 
boende. 
 
 
En föreningsrepresentant frågar om utbildning kring existentiella frågor 
ingår i personalens kompetensutveckling. 
 
Marina Brolin svarar att existentiella frågor är en del av den obligatoriska 
utbildningen i palliativ vård. 
 
Ulf Hedin (M) tillägger att bedrivs ett aktivt utvecklingsarbete kring 
utbildning i demensvård.  
 
 
§27 
Beredning av ärenden till Växjö kommunala pensionärsråd under 
kommande mandatperiod 
Malin Lauber (S), tjänstgörande ordförande, informerar om att 
kommunstyrelsen kommer hålla sitt första sammanträde för den kommande 
mandatperioden den 10 januari 2023. Vid sammanträdet kommer det att 
förrättas val av nya ledamöter i rådet, och det görs även en genomgång av 
reglementet. Inom de närmsta dagarna väntas några av de större partierna i 
kommunfullmäktige att tillkännage sina planerade nomineringar till 
nämndernas och styrelsernas presidier. 
 
Ordförande konstaterar att man bör fundera på hur Växjö kommunala 
pension ska fungera framledes. Om kommunfullmäktige väljer henne till 
kommunstyrelsens och därmed även rådets ordförande så ser hon fram 
emot en fortsatt dialog. 
 
Rådet kommer att kallas till ett första sammanträde som i den mån det är 
möjligt med hänsyn till eventuella akuta frågor främst kommer ägnas åt en 
diskussion om rådets framtida arbete och kommande års 
sammanträdestider. 
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§ 28 
Information om arbete med enkelt avhjälpta hinder hos trafik- och 
gatuavdelningen, samt halkbekämpning under kommande vinter 
Per-Olof Löfberg, trafikplaneringschef vid samhällsbyggnadsförvaltningens 
trafik- och gatuavdelning, informerar. För mer information se till protokollet 
bifogat bildspel samt konsultrapport angående att tillgänglighetsanpassa 
rutnätsstaden i Växjö. 
 
En föreningsrepresentant frågar vilka konsulter som kommunen använder. 
 
Malin Lauber (S), tjänstgörande ordförande, samt Per-Olof Löfberg svarar att 
det återkommande genomförs upphandlingar med mellan tre och fem 
alternativ varje gång. 
 
 
Föreningsrepresentant frågar ifall det är möjligt att lägga sandning efter 
snöröjning vid sidan av vägarna utanför Växjö tätort för att förenkla 
framkomlighet. 
 
Per-Olof Löfberg svarar att det bör vara möjligt, men att ansvaret för 
väghållningen är uppdelat mellan kommunen och Trafikverket där var och 
en ansvarar för vissa vägar. 
 
 
§ 29 
Övrigt 
En föreningsrepresentant ifrån SPF Seniorerna visar en informationsfilm om 
det nya hemtjänstindexet som föreningen har tagit fram utifrån offentlig 
data i samverkan med aktörer ifrån den offentliga, privata och ideella 
sektorn. 
 
Ulf Hedin (M), omsorgsnämndens ordförande, tillägger att nämnden har 
beställt SPFs rapport för Växjö kommun samt att Anna Tenje (M), äldre- och 
socialförsäkringsminister, kommer att delta vid SPF Seniorernas nationella 
presentation av indexet under dagen. 
 
Föreningsrepresentanten tillägger att Växjö kommun totalt hamnar på plats 
131 av 290 i indexet och att det ser ut att finns viss utvecklingspotential på 
några delområden. Siffrorna finns tillgängliga för alla. 
Föreningsrepresentanten hoppas att kommunen även framledes kommer att 
beställa sin rapport. Syftet med indexet är att belysa goda exempel 
 
Mathilda Eriksson, omsorgschef för särskilda boenden, tillägger att 
förvaltningen ska granska och använda rapporten. 
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Avslutande ord för mandatperioden 
 
Eva-Lisa Haggren, PRO samt Hans Sköld, PRO informerar om att de inte 
kommer att delta under kommande mandatperiod och tackar för sin tid i 
rådet. Laila Göransson, PRO noterar att arbetet har varit stimulerande och 
att samarbetet med omsorgsnämndens ordförande har varit gott: hon ser 
fram emot kommande mandatperiod. 
 
Sören Andersson, RPG, Örjan Bäckryd, RPG, samt Lars-Olof Häglund, RPG 
tackar för den gångna mandatperioden: det har varit positivt att föreningen 
har kunnat delta med tre stycken ledamöter vilket har gett väsentligt bättre 
möjligheter informera övriga medlemmar om rådets ärenden och arbete. 
 
Laila Stein, SKPF, Gunilla Hansson, SKPF, Eva Samuelsson, SKPF noterar att 
den gångna mandatperioden med Växjö kommunala pensionärsråd har varit 
positiv och lärorik. 
 
Valter Jeppsson, SPF samt Inga-Britt Jonasson, SPF noterar att det är 
positivt att rådet har överförts till kommunstyrelsen. Detta har bland annat 
inneburit möjligheten att ta upp andra frågeställningar än de ”mjuka”, vilket 
man hoppas ska fortsätta under kommande mandatperiod. 
 
Ulf Hedin (M), omsorgsnämndens ordförande, tackar för den gångna 
mandatperioden och noterar att det har varit stor glädje och nytta i 
samarbetet med föreningsrepresentanterna. 
 
Andreas Olsson (C), tjänstgörande ordförande, tackar för den gångna 
mandatperioden med ett särskilt tack till Laila Göransson, PRO, som varit 
sammankallande föreningsrepresentant. 


